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Novosti dana
Milica Rilak
Ivan Nikolić

Najnovija emisija obveznicaNajnovija emisija obveznicaNajnovija emisija obveznicaNajnovija emisija obveznica

Spiker
Srbija  je na međunarodnom  finansijskom  tržištu prodala novu emisiju  evroobveznica  vrednih milijardu
dolara sa dospećem od pet godina, objavilo je Ministarstvo finansija. I dok Srbija, zahvaljujući toj prodaji
može  da  pokrije  svoje  potrebe  za  finansiranje  budžetskih  izdataka  i  rata  javnog  duga,  kupci  naših
obveznica mogu  računati  na  prinose  od  nešto  više  od  6  odsto.  Ekonomisti  se  slažu  da  je  država  ipak
uspela da iskoristi povoljnu situaciju na međunarodnom tržištu i obveznice plasira u pravom trenutku po
relativno povoljnoj ceni. Detaljnije Milica Rilk.
Novinarka, Milica Rilk
Najnovija emisija obveznica služi za refinansiranje obaveza države, tako da neće uticati na visinu ionako
povelikog javnog duga, kaže za naš radio profesor Zoran Grubješić sa Beogradske bankarske akademije.
Prodaja tih hartija u vrednosti sa rokom otplate od pet godina i prinosom za investitore od 6,125 odsto,
jednostavno znači da Vlada radi ono što mora, objašnjava Grubješić.
profesor Zoran Grubješić, sa Beogradske bankarske akademije
Jer  mi  nemamo  neke  drugačije  izvore  iz  kojih  bi  mogli  da  podmirimo  tekuće  potrebe.  Prema  tome
neophodan potez, a sa druge strane ocenio bih da je relativno pomoglo. Relativno kad kažem, mislim na
zemlju kreditnog rejtinga kao što je naša.
Novinarka, Milica Rilk
Zbog niskog kreditnog rejtinga od 3B minus, mnogi stručnjaci su očekivali da će država morati da plati
značajno višu kamatu da bi se zadužila. Srećom, pogrešili su, rekao nam je ekonomista Ivan Nikolić.
Ivan Nikolić, ekonomista
Za razliku od nekih prognoza ili ocena, pogotovo domaće stručne javnosti da će prinos biti daleko, daleko
viši nego što  je  to  ranije bilo. Vidimo, da  jednostavno nisu bili u pravu. S obzirom da  je  to  ipak niže,
prilično niže od 7 odsto, koliko  je  stavljeno kao neki maksimum koji Srbija u ovom  trenutku može da
dobije.
Novinarka, Milica Rilk
Nikolić  smatra  da  je  najvaćnije  to  da  se  Srbija  uspešnom  emisijom  obveznica  vratila  na  svetsko
investicionu mapu. Dok Grubješić navodi da interesovanje 140 potencijalnih kupaca znači i da je izabran
dobar trenutak za prodaju.
profesor Zoran Grubješić, sa Beogradske bankarske akademije
Mogu  da  kažem  pošto  je  tražnja  bila  pet  puta  veća  od  ponuđene,  znači  količine,  ne  postoji  još  uvek
ozbiljan interes investitora ni taj višak likvidnosti, ali u dolarima.
Novinarka, Milica Rilk
Pitanje, međutim, koliko dugo će investitori sa dolarima u džepu biti spremni da ulažu u otkup državnog
duga, pošto situacija na međunarodnom finansijskom tržištu zavisi od odluka Centralnih banaka ključnih
zemalja, poput Sjedinjenih Država, Japana ili Evropske centralne banke, na šta Srbija nikako ne može da
utiče.
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